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Aanwezig : Dongemond college: de heer G. Steenbakkers (tot halverwege agendapunt 2); 
PCPO Midden-Brabant: de heer A. Wever; 
Stichting Bravoo: de heer R. Venema; 
Stichting Katholiek Onderwijs Raamsdonk: mevr. A. Maas 
Stichting Uniek: de heer P. Hendrix 
Gemeente Geertruidenberg: de heer. M. Hofkens en mevr. A. van Grinsven 

   
   

 
 

1. Opening en mededelingen 
De heer Hofkens opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  Er zijn geen mededelingen. 
 

2. Conceptverordening voorzieningen huisvesting onderwijs gemeente Geertruidenberg 2019 
Mevrouw van Grinsven geeft een toelichting op de conceptverordening. Voor de conceptverordening is de 
modelverordening van de VNG als uitgangspunt gebruikt. In januari 2017 heeft de VNG de gemeenten 
geadviseerd om, gezien enkele onduidelijkheden ten aanzien van de interpretatie van een aantal  
bepalingen, de verordening te wijzigen. In maart 2018 adviseerde de VNG gemeenten om de normbedragen 
voor de nieuwbouw van scholen eenmalig te verhogen met 40%. De reden hiervoor is dat de jaarlijkse 
indexering van de normbedragen over de afgelopen jaren de werkelijke prijsontwikkelingen in de markt niet 
goed heeft gevolgd. In de voorliggende conceptverordening zijn de wijzigingen van januari 2017 en de 
verhoging van de normvergoedingen met 40% opgenomen. De gemeenteraad kan  de verordening pas 
vaststellen nadat hierover op overeenstemming gericht overleg met de schoolbesturen is gevoerd. 
 
De heer Steenbakkers geeft aan het niet eens te zijn met de conceptverordening. De nu opgenomen 
normvergoedingen zijn te laag om in deze markt een school te kunnen bouwen. De conceptverordening is 
zijns inziens ook niet toekomstproof. In de normvergoedingen wordt geen rekening gehouden met BENG-
bouwen. 
De heer Hendrix deelt de mening van de heer Steenbakkers en vult nog aan dat in de conceptverordening 
niets geregeld is over de renovatie van schoolgebouwen. 
Mevrouw van Grinsven deelt mede dat  de gemeentelijke zorgplicht voor onderwijshuisvesting o.a. inhoudt 
dat de gemeente bij het bekostigen van een nieuwe schoolgebouw  voldoende budget beschikbaar stelt om 
een gebouw te realiseren dat voldoet aan de eisen van het Bouwbesluit. Gezien de huidige markt is het niet 
mogelijk om in de verordening normbedragen op te nemen die precies aan dit criterium voldoen. Dit ontslaat 
de gemeente niet van haar zorgplicht. In de praktijk zullen daarom, indien dit nodig is (evenals nu voor de 
vervangende nieuwbouw van De Wilsdonck en de vervangende nieuwbouw van het brugklasgebouw van het 
Dongemond college het geval is) met het schoolbestuur afspraken worden gemaakt over de wijze waarop de 
gemeente  haar zorgplicht invult. BENG bouwen is op dit moment nog niet opgenomen in het Bouwbesluit. 
Zodra dat het geval is, zullen de normvergoedingen hierop worden aangepast. Het bekostigen van de 
renovatie van een schoolgebouw is op dit moment geen gemeentelijke, maar een schoolbestuurlijke taak. 
Zodra de wetgeving ter zake wijzigt en renovatie een verantwoordelijkheid van de gemeente wordt, zal de 
verordening hierop worden aangepast. 
 
De heer Wever merkt naar aanleiding van de voorgestelde wijziging van Bijlage I, deel A A.2 onder a 
(beoordelingscriteria voor vervangende nieuwbouw) op dat investeringen in groot/ingrijpend onderhoud altijd 
leiden tot en levensduurverlenging. Mevrouw van Grinsven geeft aan dat in verband hiermee ook wordt 
voorgesteld om de verordening te wijzigen en de aanspraak op vervangende nieuwbouw voortaan de 
baseren op een conditiemeting. De noodzaak van vervangende nieuwbouw is, aldus het voorstel, aanwezig 
als op grond van een overeenkomstig NEN 2767 opgestelde bouwkundige rapportage het schoolgebouw 
voldoet aan conditie 5. Conditie 5 betekent dat het verouderingsproces niet meer is te keren.  
 
Naar aanleiding van de vraag van de heer Wever waarom in de conceptverordening niets geregeld is over 
het uitbreiden van een school voor basisonderwijs met een speellokaal deelt mevrouw van Grinsven mede 
dat de m2 voor de uitbreiding met een speellokaal zijn opgenomen in de voor het basisonderwijs geldende, 
en bij uitbreiding van een school gebouw toe te kennen,  5,03 m2 per leerling.  
 
De heer Wever vraagt of de gemeente bij nieuwbouw ook de kosten van de aansluiting van de riolering 
vergoedt. Mevrouw van Grinsven deelt mede dat de gemeente de grond bouw- en woonrijp moet opleveren. 
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Dit betekent dat alle kosten die verband houden met het bouw- en woonrijp maken (aankoop, aanleggen 
riolering, schoongrond verklaring, etc.) voor rekening van de gemeente komen. 
 
Met de afspraak dat  in het raadsvoorstel tot het vaststellen van de verordening zal worden vermeld dat de 
schoolbesturen hun zorg uitspreken over de hoogte van de voorgestelde normvergoedingen / de 
schoolbesturen van mening zijn dat met deze normvergoedingen geen scholen kunnen worden gebouwd, 
stemmen de schoolbesturen in met de conceptverordening.  
 

3. Concept beleidsregel bekostiging lokalen bewegingsonderwijs gemeente Geertruidenberg  2019 
Mevrouw van Grinsven geeft een toelichting op de conceptbeleidsregel. Het voorstel is om in de beleidsregel 
ook de bekostiging van het onderhoud en aanpassing van de gymnastiekruimte te regelen.  
Het college van  burgemeester en wethouders stellen de beleidsregel vast na overleg met de 
schoolbesturen. Aan de raad zal worden voorgesteld om de  Verordening bekostiging onderhoud en 
aanpassing gymnastiekruimte voor het basisonderwijs gemeente Geertruidenberg 2015 in te trekken. 
 
De heer Hendrix informeert naar de landelijke ontwikkelingen ten aanzien van de uitbreiding van het aantal 
klokuren gymonderwijs. Uitgangspunt van de Wet op het primair onderwijs is op dit moment 1,5 klokuur 
bewegingsonderwijs per groep. Wanneer de wetgeving wordt aangepast en het aantal klokuren wordt 
uitgebreid dient de vergoeding van de gemeente hierop te worden aangepast. Gezien de grote landelijke 
consequenties van een eventuele uitbreiding van het aantal klokuren voor de inzet van de personele 
formatie én de capaciteit lokalen bewegingsonderwijs ligt het niet in de verwachting dat de uitbreiding van 
het aantal klokuren snel wordt geeffectueerd.  
 
De heer Hendrix vraagt de gemeente om voor wat betreft de eigendom van de lokalen bewegingsonderwijs 
dezelfde uitgangspunten te hanteren. De heer Hofkens zegt toe dit punt nader te onderzoeken. 
 
De heer Wever merkt op dat vooral bij de kleinere scholen met combinatiegroepen het werkelijk aantal 
groepen leerlingen van 6 jaar en ouder afwijkt van de in de conceptbeleidsregel opgenomen splitsingstabel. 
Zijn voorstel is om voor wat betreft de bekostiging van het aantal groepen bewegingsonderwijs niet uit te 
gaan van het genormeerde aantal groepen bij aanvang van het schooljaar, maar uit te gaan van het feitelijk 
aantal groepen bij aanvang van het schooljaar.  
Afgesproken wordt dat dit voorstel zal worden voorgelegd aan het college. De schoolbesturen zullen over 
het standpunt van het college nader worden geïnformeerd. 
 

4. Concepthuisvestingsprogramma 2019  
De schoolbesturen stemmen in met het concepthuisvestingsprogramma 2019. Nadat in overleg met 
Stichting Uniek het voor het herstel van de gevelbekleding van de basisscholen De Biekorf en De 
Vuurvlinder benodigde bedrag is bepaald, zal het concepthuisvestingsprogramma 2019  ter vaststelling 
worden aangeboden aan het college. 
 

5. Stand van zaken IHP  
De gemeenteraad is op 6 november 2018 geïnformeerd over de contouren van het IHP. Nadat de resultaten 
van de onderzoeken naar de technische bouwstaat en de functionele gebouwkwaliteit  bekend zijn, kan tot 
nadere prioritering van de projecten worden overgegaan. 
De heer Wever spreekt zijn bezorgdheid uit over de mogelijke situatie dat er straks een mooi IHP ligt, maar 
bij de gemeente het geld ontbreekt om de in het IHP opgenomen voorzieningen te realiseren. Hij pleit voor 
een duidelijk perspectief: wanneer gaan we wat uitvoeren? 
De heer Hofkens deelt mede dat er vanaf 2022 mogelijk ruimte in de gemeentebegroting komt voor de 
dekking van kapitaallasten van nieuwe investeringen. De heer Wever stelt voor om de raad bij de vaststelling 
van het IHP tevens voor te stellen om een voorbereidingskrediet voor het eerste project beschikbaar te 
stellen.  

 
6. Rondvraag  

De heer Hofkens deelt mede dat in de begroting 2019 nog geen bezuiniging is opgenomen voor de 
schoolbegeleiding. Aan de raad zal, rekening houdend met de door de schoolbesturen nog te overleggen 
informatie over hun uitgaven aan schoolbegeleiding, voor de begroting 2020 een nader voorstel worden 
gedaan.  

 
 

Raamsdonksveer, 12 november 2018 
AvG 


